

အိုယိုက်ကုသီးသေ့ ယာဆေဝ်ဟး

70%

5M
18+

၂၀၁၅ ကိုဝ်မိင်ကိုဝ်မိင်လဲ-တိုနဲးခါ မာ်ဖေလင် အိုဆာ- ပင်ဒိုင်လက်ဆိုင်ကို အိုဟာအိုဆေ ၇၀ ယာကိုင်စုဂ်ယး ဖေလင်မာ်ဆေဝ်လဲ။

အိုယိုက် ၂၀၂၀ ကိုဝ်မိင်ကိုဝ်မိင်လဲ-တိုနဲးခါ အိုဆာ- ပင်ဒိုင်လက်ဆိုင်ကို အိုဟာအိုဆေ ၅ ခိုင်စုဂ်ထင်မိုပိုင် မိုအိုဆေဝ်လဲ။

မာ်ဆိုင်ရိုင်ကို ကိုမိင်အေပိုကို ဆိုအိုသာမာ်ဖေလင်မိုကေဝ်-ဆေဝ်လဲ။ ဖေလင်မာ်ဆိုင် ကေဝ်-သာ ကိုစေလဲဟ့ဒ်ခိုက်သိုဝ် မာ်ဆိုင်ရိုင်ဖိုက်ဘုလင်ပြိုင်ခါ ကိုမိင်ပါဟး ပါအေးဟးကို ဆိုင်ရိုင်ဖေလဲ။ လိုမာ်စး ကိုအေလေဝ်ထင်ခါနဲ-ခွိုင်ကို လိုအံလောင်း ဖိုင်လိုဆေ ဆိုင်ရိုင်ဖေလဲ-ဆေဝ်လဲ။ မိုစးအင်းခိုင်ယေဝ်ဖေ ထင်-အေထို အေဆာကယ်။

Covid-19 အိုကျိုင်- ကိုမိုဖေလင်မာ်ဆိုင်ကေဝ်-သာကို ထုင်- ဟ့ဒ်စးသာလိုပေ့ဝ်။ ဆိုအိုဆိုင်-အိုခိုင်ခိုင် ဆိုလောဟ်ကိုဟ် ညောဟ်လင်-ဌာနလိုဆေ ဖေကုံးထကို လင်မာပျူကလာဆာ။ ကိုဆေ ဖြုံပျိုင်-ယိုင်ဆိုင်ဆိုင်-အိုခိုင်ကို ဆိုင်မင်းဖေလိုဆေ အိုလာ-အေစီးခါဟိုင် ကိုမိင်ပါဟး ပါအေးဟးကို လေဝ်ယေဝ် ဆိုင်ရိုင်ဖေလဲ-ဆေဝ်လဲ။

COVID-19

ပိုင်ဆိုင်ကိုင်ပေး-ဆိုင်ကိုင်ပိုင်ကို အိုလိုပိုင်-ပိုင်ညောဟ်ဆေဝ်လဲ။ ညေကိုကိုလိုင် မိုင်မို ကိုထီသိုဝ်ကို ယိုင်ပါနဲးဖေလဲ။ ကိုကိုင်ဆာ-သီး ယိုင်ပါနဲးဖေလဲ။ ဆိုအိုဆိုင်-အိုခိုင်ခိုင် ဆိုလောဟ်ကိုဟ်ညောဟ်လင်-ဌာန ဖေကုံးထကို လင်မာ ပျူကလာ။

- စူးကို အင်းသီးယာဖေလဲ
- ကိုဆေ၊ ကုင်အေအိုထင်းကို ခိုင်ညေကုကို ကါဖေဖေလဲ
- ဟ်မေကို ဖိလဲလဲ-လဲပေ့ဝ်
- ကျိုင်မင်းစူးလာ-လဲပေ့ဝ်
- အိုလာ-အေယေဝ်ဆေ
- ခိုင်ညေကုကို ကါဖေဖေလဲ



ခါနဲးပျိုင်လဲ-တိုနဲးကပ်မိုင်ရှင်



မာ်ဆိုင်အိုသာဆာ-စိုရိုင်ဖိုင် ကိုမိင်ပါဟးဆေဝ်ဟး

မာ်ဆိုင်အိုသာဆာ-သီးလက်ဆိုင်အိုအိုင် - - -
ယိုင်ခိုင်ညေ မာ်ဆိုင်အိုသာဆာ-လက်ဆိုင် မိုလက်ကိုင်စးသာကို မာ်ဆိုင်အိုသာမိုဖေလင်အိုဟိုင်- လေဝ်ယေဝ်ဖေလဲ-မာ်ဆိုင်ဆေ။ ကိုသီးမိင် လိုမာ်ဆိုင်ရိုင်ဖိုင် မိုပိုင်လင်အိုဟိုင် ထိုထိုဆာဆာ မာလင်ဖေလဲ။ ယိုင်ကို မွာ်ကိုသီးဆိုင်ကေဝ်-သာလိုမိင်လဲ။ မာန်စပ်လဲသိုင်၊ ခေါဟ်ကြိုင်၊ ခါနဲးပျိုင်လဲ-တိုနဲးကပ်မိုင်ရှင်

ဦးလုသိန်း
ဥက္ကဋ္ဌ၊ ပြည်ထောင်စုရွေးကောက်ပွဲကော်မရှင်

- ပြည်ထောင်စုရွေးကောက်ပွဲကော်မရှင်၏ Facebook လင့်ခ် - <https://www.facebook.com/uecmyanmar>
- ပြည်ထောင်စုရွေးကောက်ပွဲကော်မရှင်၏ Website လင့်ခ် - <https://uec.gov.mm>



အိုခါယိုင်လဲ လေဝ်ဆိုင်ဖေလဲ-ဟိုင်

၂၀၂၀ ကိုဝ်မိင် လာစုလင် (၂၅)သင့် ထင်ဟးစိုဝ် လာအိုဂုက် (၇)သင့်အိုထင်-စိုင် ပိုင်အိုကျိုင်ခါ။ တိုပါနဲးလဲ-တိုနဲးကပ်မိုင်ရှင်ကိုလဲကိုင်ဖါရုံ-အိုအိုင်

ကိုမိင်ပါဟး ပါအေးဟး အင်ယူဆိုင်ရိုင်ဖေလဲ

ဧနိလင်မာ်အိုဟုင်• ကိုမိင်ခင် လိုမာ်ဆိုအိုသာစုံရင်ခိုင် ဓးပျီလင် ဝေ့ဆေင်လှ်။



အိုဆင့်-၁

မာ်ဆိုအိုသာဆာစုံရင် ဖွဲကံ့ဘုလင်ပြိုင်ဖေ့ခါ ကိုသီးမိင်ပါဟူးပျီအေးဟူး လေင်ဆိုင် ဖေ့လာ-ဆေင်။ ချဲကါင်မါ။ တိုဝါနဲအိုလွဲာလဲ-တါဖဲကပ်မိုရှင် ကါင်မါရူအိုအို ဖွဲကံ့ ဘုလင် မိုပြိုင်ဖေ့ မူ-ကီမူးသင့်ကို အင်းစာပြိုင် ဖေ့လာ။



အိုဆင့်-၂

မာ်ဆိုအိုသာစုံရင်ခိုင် ကိုမိင် ချဲကါင်မိင်ပိုင်အေပျီကို ၂၀၂၀ ကိင်းပါ ကိုမိင် ကိုမိင်လဲ-တါဖဲအိုဟုင်• မိုဖေ့လင်မာ်ကို ချဲကါင်လုင်ဆိုင်လှ်။ ဆိုထင်-ကါင်း- လိုမာ်စး မာ်စုံရင်ခိုင် မိုအင်းလယ်၊ မိုဖိုင်ပျီ၊ မိုမာဟာ ဟိုင် လိုမိင်မိင်အေအိုကို အိုဆင့်(၃)ခိုင် ဓေ့ချင်ကံလင်ထက် ဓးမာဖေ့ ဆေင်လှ်။



အိုဆင့်-၃

အင်းလယ်ခိုင်ပျီအင်းကိုင်ထင်ခါ ဓေ့ဆဲမာကါင်းလင်ထေးအိုခိုင်သိုင် အင်းကိုင် ထင်းမိုကေပ်-ဝေ့ကို ဓးဆွဲမိုဆေင်။

- မာ်စုံရင်ခိုင် ကိုမိင်အေလိုပါစးကို အိုခိုင်(၃)
- ကင်ဆာအိုဟုင်-အိုကျဲင်း အေလိုမာ်စးကို အိုခိုင်(၄-၀)
- မာ်စုံရင်ခိုင် ပျီလင်လဲ-သေ့စးဆာ-လဲဟာ အေပျီကို အိုခိုင် (၄) မာ်ဆိုအိုသာဆာစုံရင်လင်ပြိုင်ဟိုင်ခါ (၁၄)သင့်ခိုင် မိုမာစးသာဆေ့အိုခိုင်ခင် ချဲကါင် ၀ မါ။ တိုဝါနဲအိုလွဲာ လဲ-တါဖဲကပ်မိုရှင်ကါင်မါအိုအို မိုစးလေင် အင်းကိုင်ဖေ့ ဆေင်လှ်။ ကင်ဆာအိုကါင်းအိုခိုင်၊ ချဲကါင်ခိုင်အိုထိုဆာ-ကို သာသို၊ ယျိုင်-ယိုင် သာသိုကိုသီး ဓေ့စးသာသိုင် ပံင်-ချိုင်စးဖေ့လင်ထင်း ဆေင်လှ်။ ဓးဖေ့လင်အိုကုင် အိုအေး။
- ဟိုအိုလင်ထင်ဆိုင်လင်ဆိုကွယ်လိုမာ်စး လေင်ထင်-စးဆိုင်လင်ဆိုကွယ်လိုကျဲင်းခိုင် အိုသင့် (၉၀)ထိုင် အေလေင် အိုကို ဟိုလေင်အို လိုမာ်ဆိုအိုသာကွဲခိုင် မိုဖေ့ လင်စးသာမာ်ကို အိုခိုင်(၃-က) (လဲ-တါဖဲမိုပိုင်လင်မူ-ကီ ကါလာလိုထင်စးကို အိုသင့် (၃၀)အိုဖိုင်ခါတ် ထိုကျဲးစးလားလဲမာ်။



အိုဆင့်-၄

ဟိုအင်းကိုင်ထင်း ဓးဆာင့်သာအိုဟုင်-အိုကျဲင်းကို ချဲကါင်မါ။ တိုဝါနဲအိုလွဲာ ကပ်မို ရှင်အိုရွဲကါင်မါလဲခင် ညေဟ်ထေအိုလင်ထင်ထယ်ကို အင်းကိုင် ထင်းမူ-ကီ ထင်ဟူးခိုင် (၇)သင့်အိုယိုက် အင်းစာဖေ့လာ။



အိုဆင့်-၅

ညေဟ်ထေအိုလင်ထင် သာလဲစးသာအေလိုအိုကို ချဲကွင့်လဲ-တါဖဲကပ်မို ရှင် ကဲလွဲာကါင်မါအိုအို မာကေပ်ထထိုင်စင်းကို ဆိုပြိုင်ခိုင်လိက်စိင်း ကေပ်ထမူ-ကီ ထင်ဟူးခိုင် (၃)သင့်အိုထင်ခိုင် ဓးအင်းကိုင်ထင်း ဆေင်လှ်။ ချဲကွင့်ကပ်မိုရှင်ကို လွဲာကါင်မါခင် လိုမာ်စး ညေဟ်ထေလင် ထအိုကို မိုစးခိုင်အင်းကေ့ဖေ့ဆေင်လှ်။



အိုချိုင်-၁

ယိုမိင်ကို နာနဲ-လင်အဲကယို။ ယိုပါပျီအိုခိုင် လိုမာ်စုံရင်ခိုင် ပျီအေး။ အိုဝေ့ကို ဓးမာ်ပိုင်လဲယိုခိုင်။

အိုတင်-၁

ဖေ့လင်မာ်ကေပ်-ဆာ-လဲဟာကို အိုဝေ့မိင် မာ်ဆိုအိုသာဆာစုံရင်ခိုင် လိုပါစးကိုအိုခိုင် (၃)ခိုင် ခိုင်ပျီလင်ဟိုင် မာ်စုံရင်ဖွဲကံ့ဘုလင်ပြိုင်ဖေ့ (၁၄)အိုထင်-ခိုင် ချဲကါင်မါ။ တိုဝါနဲကပ်မိုရှင်ကဲလွဲာကါင်မါအိုအို မိုစးအင်ကိုင်ထင်းဆေင်လှ်။ ကိုမိ-အိုဟုင်-အိုကျဲင်း သာသိုလိက်စိင်းကို မိုစးချင်ကံဖေ့ဆေင်လှ်။

အိုချိုင်-၂

ယိုမိင် မာ်စုံစပ်ပါ။ မာ်ဆိုအိုသာဆာစုံရင်ခိုင် ယိုကင်ဆာ-အိုဟုင်-အိုကျဲင်း တိုဟူးဝေ့ဆေင်လှ်။ မွာ်ဟိုစးမာ်ပိုင်လဲယိုခိုင်



အိုတင်-၂

မာ်ဆိုအိုသာဆာစုံရင်ခိုင်ပါလင်ထင်း ကင်ဆာအိုဟုင်-အိုကျဲင်း အေတိုဟူးကို အိုခိုင် (၄-၀)ကို ကေပ်ခိုင်ပျီလင်ဟိုင် မာ်စုံရင်ဖွဲကံ့ဘုလင်ပြိုင်လင်ဖေ့ အိုမိင်အိုခါ ထင်-ဟူးခိုင် (၁၄)သင့်အိုထင်-ခိုင် ချဲကါင်မါ။ တိုဝါနဲကပ်မိုရှင်ကဲလွဲာကါင်မါအိုအို မိုဖေ့လင်ဆေင်လှ်။

အိုချိုင်-၃

ယိုမိင် နာနဲ-ခိုင်-ခိုင်။ ပျီလင်လဲ-သေ့စး အိုမိင်လိုမိင်ကို မာ်ဆိုအိုသာဆာစုံရင်ခိုင် ပျီလင်ကို ချဲစးဆေင်လှ်။ မွာ်ဟိုစးမာ်ပိုင်လဲယိုခိုင်



အိုတင်-၃

ပျီလင်လဲ-သေ့စးဆာ-လဲဟာ မာ်ဆိုအိုသာစုံရင်ခိုင် အေပျီလင်ကို အိုခိုင် (၄)ခိုင် ကေပ်ခိုင်ပျီလင်ဟိုင် မာ်စုံရင်ဖွဲကံ့ဘုလင်ပြိုင်လင်ဖေ့ (၁၄)သင့်အိုထင်-ခိုင် ချဲကါင်မါ။ တိုဝါနဲကပ်မိုရှင်ကဲလွဲာကါင်မါအိုအို မိုစးဖေ့လင်ဆေင်လှ်။

အိုချိုင်-၄

ယိုမိင်ကို နာနဲ-အဲအဲ။ ၂၀၂၀ လာယိုင်ခါ ယိုယုင် (၁၈)ကိင်း မိုပါင်ဝေ့ဆေင်လှ်။ မိုဟုယိုထင်-ထိုင်လဲ-တါဖဲခိုင် ဖေ့လင်မာ်မိုကေပ်-ဟူး



အိုတင်-၄

ကိုယိုင် ဖေ့လင်မာ်မိုကေပ်- မာ်ဆိုအိုသာဆာ-အေမာ်ကို ကိုမိင်လိုမာ်စုံရင်ခိုင် ဓးပျီဆေင်လှ်။ မာ်စုံရင်ဆိုပြိုင်လင်ထမူ-ကီကို ကိုမိင်မာ်ပျီဟူးပျီအေးဟူးကို ဓးဆိုင်သာအို ချဲကါင်မါ။ တိုဝါနဲကပ်မိုရှင်ကဲလွဲာကါင်မါအိုအို ဓးလေင်ယေင်ဆိုင်ဖေ့ဆေင်လှ်။ မာ်စုံရင်ခိုင် လိုပါလင်စးခါ အိုခိုင်(၃)ကို အင်းကိုင်ထင်းဟိုင် ကင်ဆာအိုဟုင်-အိုကျဲင်း ကေပ်ခိုင်ပျီလင်ဖေ့ဟိုင် မာ်စုံရင်ဖွဲကံ့ဘုလင်ပြိုင်ဖေ့ (၁၄)အိုထင်-ခိုင် မိုစးအင်ကိုင်ထင်းဆေင်လှ်။

အိုချိုင်-၅

ယိုမိင် နာနဲ-ဖိုင်အဲ။ ယိုအိုလင်-ဌာနဲကို လိုကျဲင်း အိုယိုင်ယိုဟုယိုထင်စး-လဲလင်ညာလိုကျဲင်းယိုင် လဲ-တါဖဲမူ-ကီခိုင် မိုဖေ့လင်မာ်အိုဟုင်• ယိုအိုလင်-ဌာနဲအိုင် ယိုလဲထိုင်စးကို မွာ်ဟိုစးမာ်ပိုင်လဲယိုခိုင်



အိုတင်-၅

ကိုဟုယိုအိုဆိုင်လင်ဆိုကွယ်ယိုင် အိုသင့် (၉၀)ထိုင်အေပျီလင်ကို ကိုထင်အိုဆိုင်လင် မာ်ဆိုအို သာကွဲခိုင် ကိုမိုဖေ့လင်စးသာမာ်ကို အိုခိုင် (၃-က)ကို ချဲကါင်မါ။ တိုဝါနဲကပ်မိုရှင်ကဲ လွဲာကါင်မါအိုအို အင်းကိုင်ထင်းကေပ်-ဆေင်လှ်။ ဓေ့အိုဖိုင်လား ဆိုင်အင်းကေ့ထေးသယ်ကို မိုစးခိုင်ပျီလင်ဖေ့ဆေင်လှ်။

(၁) ကိုကြော့ (ဆိုမာမေတ်ဆာ)လိုမာ်စး ကိုမာကိုလင်ကြော့ခါတ် (၂) ဆိုင်လင်ဆိုကွယ်ယိုင် အိုသင့် (၉၀)ထိုင် ကိုအိုကို ချဲကါင်မါ။ တိုဝါနဲခိုင်ကြိုင်ခါတ်အိုအိုလဲခင် မာကေပ်-ကိုသာသိုဟိုင် အိုခိုင် (၃-က)ကို လဲ-တါဖဲမူ-ကီ လိုထင်-စးခါ အိုသင့်(၃၀)ထိုင် ထိုကျဲးအေး ချဲကါင်မါ။ တိုဝါနဲလဲ-တါဖဲကပ်မိုရှင်ကဲလွဲာကါင်မါအိုအို မိုစးလေင်အင်းကိုင်ထင်းဖေ့ဆေင်လှ်။